
 

                                                                                  Costur 8 de febrer de 2017 

 

 

Sr. Alcalde: 

 

Li passem a continuació l’escrit de contestació a la carta que vostè va llegir 

en el ple el dia 2 de febrer, i que s’ha fet arribar als veïns de Costur.  

 

 

CARTA OBERTA AL POBLE DE COSTUR 

 

En contestació a la carta Llegida pel Sr. Alcalde en el ple del dia 2 de febrer 

de 2017 i que es podrà consultar en la secretaria de l’Ajuntament. 

Aquest escrit també serà registrat en l’ajuntament. 

 

Estimats amics i veïns/es del poble de Costur: 

 

Sóc Arturo Palomar, exregidor del Grup Municipal de Compromís i 
actualment regidor no adscrit, des del ple del dia dos de febrer en què s’ha 
fet públic i oficial. 

En aquell ple, després de fer-se oficial la dimissió de la regidora Carmen 
Garcia i el meu pas a regidor no adscrit, el Sr. Alcalde va llegir una carta en la 
qual es podien diferenciar clarament dues parts. 

En la primera part, va desgranar un per un, tots els temes 
administratius que ha portat a terme amb gran encert i pels quals el poble de 
Costur sempre li haurà d’estar agraït. Us confesse que jo no haguera sabut 
fer-ho de cap manera millor sense ajuda (és bo saber reconèixer les 
limitacions personals). José Maximino és una persona intel·ligent i diligent en 
aquest camp de feines. Però, per part seua, podria reconèixer que ell també 
té limitacions en alguns aspectes i que altres persones podríem haver-lo 
ajudat. 

En la segona part, em va dedicar una carta plena de mentides. Me’n 
vaig anar a casa un poc trist, però no excessivament perquè, ja porte prou de 
temps suportant aquest tipus de misèria i un s’immunitza fins a cert punt. 

En tota la meua vida, llevat el darrer any, i recollides totes juntes, no 
m’havien atribuït tantes maldats i misèries com em va dedicar eixa nit el Sr. 
Alcalde. 



Però jo estic molt tranquil, dins de la gravetat de la situació, perquè tinc 
la consciència tranquil·la, que és la que em deixa dormir profundament per 
les nits, i perquè porte prou de temps en aquest poble, implicat en molts 
projectes, i el poble ja coneix prou bé com sóc; el Sr. Alcalde, en canvi, no. 

Però pensant sobre tot el que es va dir la nit del ple i el que ha passat al 
llarg de l’últim any se m’ocorren dues reflexions. 

La primera és que quan una persona parla transmet una gran part del 
seu interior. I en aquesta ocasió per boca del Sr. Alcalde ha eixit ràbia, ira, 
menyspreu, odi... cap a la meua persona. Han eixit tal cúmul de maldats que, 
cas de ser certes, una persona amb consciència no podria viure. 

I jo em plantege: 

a) que si foren certes aquestes acusacions no hauria d’haver dimitit, 
m’haurien d’haver enviat de l’Ajuntament. El Col·lectiu Compromís 
m’haguera rebutjat i el Sr. Alcalde hauria d’haver-me denunciat davant del 
partit i el partit haver-me expulsat per no tacar amb la meua presència el 
nom de Compromís, que, segons el meu criteri, està treballant honradament, 
per un canvi necessari en la nostra societat. 

b) però si aquestes acusacions foren falses, ¿penseu que el Col·lectiu 
Compromís i jo mateix podríem haver seguit treballant un dia més al costat 
d’una persona envoltada de tanta misèria, odi, rancor i menyspreu cap a la 
meua persona? Sense saber, fins fa poc, quin era el motiu, he estat 
suportant aquesta mala relació amb el Sr Alcalde amb l’esperança que 
poguera canviar pel bé de la governabilitat de l’Ajuntament. Però, abans s’ha 
ressentit la meua vida personal, que la situació ha tingut possibilitats de 
canvi. Per la qual cosa, juntament amb el Col.lectiu Compromís, hem pres 
una decisió tan important. 

Veritablement, no he pogut aguantar ni un dia més aquesta relació tan 
negativa amb el Sr. Alcalde. I per aquesta raó vaig posar el meu càrrec a 
disposició del Col·lectiu Compromís perquè entre tots, decidirem quin camí 
havíem de seguir. I el Col·lectiu Compromís va acordar el meu pas a regidor 
no adscrit. El Col·lectiu Compromís sempre ha treballat en equip, millorant i 
consensuant propostes, que sempre eren ignorades o rebutjades 
sistemàticament pel Sr. Alcalde. 

La segona reflexió, la faig al voltant de per què el Sr. Alcalde va escriure 
eixa carta. Eixa carta, en la meua opinió, li ha sigut necessària per justificar 
que els dos regidors del seu partit i tot el col·lectiu que ha intentat treballar 
amb ell, l’hagen deixat plantat per no poder seguir treballant al seu costat. 

No ha estat un problema personal, com ell ha volgut transmetre. Si 
aquest fóra el cas, si el col·lectiu volguera seguir recolzant-lo, jo haguera 



presentat la meua dimissió irrevocable, haguera eixit de l’Ajuntament i tot 
continuaria amb normalitat. Però no és així, encara que li pese al Sr. Acalde. 

Aquesta situació és molt trista per a ell i també ho ha segut per a 
nosaltres. Però si haguera reflexionat en cada situació problemàtica que s’ha 
produït; si haguera escoltat a la gent que treballava al seu costat i haguera 
baixat del seu castell per dialogar i consensuar, haguera vist les raons per les 
quals s’ha arribat a aquesta situació i aquesta situació no s’haguera produït. 
En lloc d’això, només se li ha ocorregut, com sempre, atacar-me a mi, 
intentant personalitzar el problema i deixant que la situació degenerara fins 
no tenir retorn. 

Hem pensat no desmentir, públicament, una per una les acusacions que 
el Sr. Alcalde ha llançat damunt de la meua persona, però no tenim cap 
problema en donar explicacions a aquelles persones que tinguen algun 
dubte en alguna qüestió. Jo no sóc capaç d’airejar, si no és absolutament 
necessari, comportaments, actituds i situacions que puguen ferir més 
profundament a una persona. Aquests aclariments també els poden fer els 
membres del Col·lectiu Compromís, que m’han donat suport en tot moment 
i que coneixen, en la majoria dels casos, de primera mà, com han succeït, 
veritablement, els fets. 

Finalment només em queda agrair, a la gent que ens va votar, la seua 
confiança i lamentar que allò que es presentava com un ideal haja acabat 
d’aquesta manera. 

També vull agrair als membres del col·lectiu el seu recolzament 
incondicional perquè sense ells no haguera pogut suportar aquesta fase de la 
meua vida. 

De tota manera, s’obren davant nostre, unes altres formes de portar el 
mateix projecte endavant amb respecte i consideració, amb humilitat i sense 
supèrbia, amb un sistema de funcionament més democràtic, com ja li ho 
hem explicat al Sr. Alcalde en la carta de pas a regidor no adscrit (que 
adjuntem) i en reunions posteriors. Com a col·lectiu continuarem recolzant 
les propostes que creguem positives i ens abstindrem o rebutjarem les que 
considerem negatives.  

I seguirem en Costur, el nostre estimat poble, treballant a l’Ajuntament 
i en els altres llocs on estem, buscant camins d’eixida per a un futur que ens 
caurà damunt si no ens afanyem. 

Atentament, 

 

Arturo Palomar          i                  EL COL·LECTIU COMPROMÍS 


